

**期实现性和生殖司法 (RESURJ) :
行动 !**

RESURJ是一个女权活动分子的国际联盟 · #

寻求国际承诺的全面实施 · 以确保和青少年的性健康和生殖健康权利和到**2015年所有妇女**。

“2015年RESURJ以”是一个10点行动

议程使妇女和人民的年轻人权 · 特别是性和生殖权利 · 参与决策和问责制的努力的中心保健方案和发展 · RESURJ呼吁所有决策者 :

1. 扩大层的机会对妇女和青年人
决策国家, 区域和国际实施性和他们的监控 · 确保有意义参与所有阶段的设计和生殖权利的政策和方案。

2. 优先考虑性和生殖权利的卫生系统加强和发展方案 ·

以便集成, 高品质的服务可用 · 访问 · 并接受所有妇女和年轻人 · 特别是那些最欠缺。这些服务包括全面的资料性和避孕服务和用品 (包括紧急避孕 · 预防接触后 ·

男性和女性避孕套); 孕期保健(产前和产后保健 · 新法接生 · 转诊制度 · 和紧急产科护理) ; 安全堕胎服务和流产后保健的机会 · 使辅助生殖技术 · 预防 · 治疗 · 护理和艾滋病毒感染和性传播 · 预防 · 治疗和护理癌症生殖。

3. 保证普遍获得这个服务包中基本的性与生殖

健康提供足够的和可持续的资金来实现的培训 · 部署和工人保留必要的健康; 确保公平准入和优质的服务; 免费或资助那些需要照顾; 和差距监测潜力 · 通过定期收集和分析数据的性别和年龄分类。

4. 保护妇女和和生殖性保健方案青年人的人权

的保证服务 · 目的在于应对个人的健康需要和克服群体被边缘化的障碍所面临的基础包括通过服务提供 · 以及不受歧视 · 胁迫 · 歧视 · 暴力全和知情同意 · 并肯定了

快乐的权利 · 方案必须确保服务和青少年的隐私和保密在获得尊重妇女 · 以及其能力做出自由和知情选择有关他们的性和生殖的童年生活 · 从他们的

DIVERSITY 年老所有; 并特别重视妇女边缘化的群体和青少年 · 包括残疾人 · 艾滋病患者和艾滋病毒感染者 · 以及所有的性倾向和性别认同。

5. 创建和维持全面 · 客观 · 准确的性教育和信息 · 可以访问并申明所有儿童和青年在进出学校

全面的性教育方案促进性健康和生殖权利 · 性别平等 · 自强 · 身体的知识 · 身体完整性和自主性 · 关系技能的发展; 是免费的性别定型耻辱 · 歧视和; 是尊重儿童和青少年发展的能力 · 使他们的生活选择的性和生殖。

6. 拨款针对艾滋病毒，保护并赋予妇女和青年人

。特别是保障性资金提供全面的综合性和生殖健康服务，包括教育预防，咨询，自愿检测，治疗和艾滋病毒的照顾，以及其他性传播感染和生殖系统癌症;和普及女性和男性避孕套, 杀微生物剂和其他妇女发起的预防技术和疫苗。

7. 确保知识产权协定的支持国家的义务，坚持和年轻人的妇女人权。

各国政府必须使权利使用所有与贸易有关的知识产权协定 (TRIPS) 的灵活性, 以确保知识产权规则不影响个人的访问对药品，特别是非专利药品，以及其他预防技术。

8. 树立生殖权利的有利环境，为实现和妇女青年的性的保障

妇女和人民的年轻经济，社会，文化，公民和政治权利;消除所有结构，法律和社会障碍的权利享受这些;保证其他潜在的健康要素（如良好的营养，获得洁净水和卫生）;和实现两性平等。

9. 加强透明度和确保经济国家，区域和国际各级政治上的支持，建立有效的监测和问责机制，当地卫生和教育方案在。

监督和问责机制，必须采取系统的，持续的人类权利的方法，提供有效的补救措施和补救措施的权利时，持有人的性和生殖权利受到侵犯，并导致和政策的不断完善现有方案。

10. 保证的是可持续发展筹资和方案协调和捐助者之间的多边机构和性健康和生殖权利和保健的优先级。

赞同这一行动议程或查询详情，请联系

INFO@RESURJ.ORG

或签署在

[HTTP://RESURJ.ORG](http://RESURJ.ORG)。我们上按照 [@ RESURJ](#)。TWITTER

REALIZING SEXUAL AND REPRODUCTIVE JUSTICE (RESURJ): ACTION NOW!

RESURJ is an international alliance of feminist activists¹ seeking full implementation of international commitments to secure all women's and young people's sexual and reproductive rights and health by 2015.

"RESURJ by 2015" is a 10-point action agenda that places women's and young people's human rights, particularly sexual and reproductive rights, participation in decision-making, and accountability at the center of health programs and development efforts. RESURJ calls on all decision-makers to:

1. Expand decision-making opportunities for women and young people by ensuring their meaningful participation in all stages of design, monitoring and implementation of sexual and reproductive rights policies and programs at national, regional and international levels.

2. Prioritize sexual and reproductive rights in health systems strengthening and development programs so that integrated, high-quality services are available, accessible, and acceptable to all women and young people, particularly those most underserved. These services include comprehensive information on sexuality and contraception services and supplies (including emergency contraception, post exposure prophylaxis, male and female condoms); pregnancy care (antenatal and post natal care, skilled birth attendance, referral systems, and emergency obstetric care); safe abortion services and post-abortion care; access to assisted reproductive technologies; prevention, treatment, and care of sexually transmitted infections and HIV; prevention, treatment and care of reproductive cancers.

3. Guarantee universal access to this package of essential sexual and reproductive health services by providing sufficient and sustainable financing to achieve the training, deployment, and retention of necessary health workers; ensure equitable access and good quality services; free or subsidized care for those in need; and monitoring of potential disparities through regular collection and analysis of sex- and age- disaggregated data.

4. Protect women's and young people's human rights in sexual and reproductive health programs by guaranteeing that services are designed to respond to individual's health needs and overcome barriers faced by marginalized groups, including through service provision that is free from stigma, coercion,

¹ The current members of RESURJ are: Alessandra Nilo (Gestos – Brazil), Alexandra Garita (International Women's Health Coalition - Global), Anita Nayar (Development Alternatives with Women for a New era - Global), Anka Grzywacz (ASTRA Network - Central and Eastern Europe), Daniela Tellechea (Mujer y Salud Uruguay - Uruguay), Eugenia Lopez Uribe (Balance - Mexico), Ishita Chaudhry (The YP Foundation - India), Jelena Djordjevic (Human Rights Action Fund - Global), Juliana Cesar (Gestos - Brazil), Kalindy Bolivar (Colectivo Salud Mujeres - Ecuador), Marianne Mollmann (Human Rights Watch-Global), Mari-Claire Price (YouAct), Mushahida Adhikari (Independent - South Africa), Neha Sood (Independent - India), Promise Mthembu (Her Rights Initiative - South Africa), Rachel Arinii (Global Youth Coalition on AIDS & ARROW - Malaysia), Soha Abdelaty (Egyptian Initiative for Personal Rights - Egypt), Sophie Dilmitis (Independent – Zimbabwe), Ximena Andión (EQUIS: Justicia para las Mujeres – Mexico), Zawadi Nyong'o (Independent - Kenya).

discrimination and violence, based on full and informed consent, and that affirms the right to pleasure. Programs must ensure respect for women's and adolescents' privacy and confidentiality in accessing services, and their capacity to make free and informed choices regarding their sexual and reproductive lives from childhood to old age in all their diversity; and pay special attention to marginalized groups of women and adolescents, including those with disabilities, living with HIV and AIDS, and of all sexual orientations and gender identities.

5. Create and sustain comprehensive, objective, and accurate sexuality education and information that is accessible and affirming for all children and youth in and out of schools. Comprehensive sexuality education programs promote sexual and reproductive rights, gender equality, self-empowerment, knowledge of the body, bodily integrity and autonomy, and relationship skills development; are free of gender stereotypes, discrimination, and stigma; and are respectful of children's and adolescents' evolving capacities to make choices about their sexual and reproductive lives.

6. Allocate funds targeted to HIV that protect and empower women and young people. In particular, guarantee funding for the provision of comprehensive sexual and reproductive health services that include comprehensive sexuality education; prevention, counseling, voluntary testing, treatment and care of HIV, as well as other sexually transmitted infections and reproductive cancers; and universal access to female and male condoms, microbicides and other women-initiated prevention technologies and vaccines.

7. Ensure that intellectual property agreements support states' obligations to uphold the human rights of women and young people. Governments must make use of all trade-related intellectual property rights (TRIPS) flexibilities to ensure that intellectual property rights rules do not adversely affect individuals' access to medicines, and generic medicines in particular, as well as other prevention technologies.

8. Foster an enabling environment for the realization of women's and young people's sexual and reproductive rights by guaranteeing women's and young people's economic, social, cultural, civil, and political rights; removing all structural, legal, and social barriers to the enjoyment of these rights; guaranteeing other underlying determinants of health (such as good nutrition, and access to clean water and sanitation); and achieving gender equality.

9. Strengthen transparency and ensure the establishment of effective monitoring and accountability mechanisms for health and education programs at the local, national, regional and international levels that are supported politically and financially. Monitoring and accountability mechanisms must adopt a systemic and sustained human rights approach, provide effective remedies and redress to rights holders when sexual and reproductive rights are violated, and lead to the constant improvement of existing programs and policies.

10. Guarantee that financing for development is sustainable and harmonized among donors and multilateral agencies and that sexual and reproductive rights and health programs are prioritized.

To endorse this Action Agenda or for further information, please contact info@resurj.org or sign on at <http://resurj.org>. Follow us on Twitter [@RESURJ](https://twitter.com/RESURJ).